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in de roos 
        Jaargang 07 

         November 2021 
 

Wij zijn benieuwd naar uw mening en nodigen  

ook u graag uit om een bijdrage te leveren  

op johanne.pvda@ziggo.nl.  

 

Inhoud 
Ledenvergadering PvdA 

zaterdag 11 december 
door secretariaat bestuur PvdA 

Klimaat – show - down 
door Jan Keijsper burgercommissielid 

Groen licht voor mensen op de vlucht 

door Jaap Terpstra bestuurslid 

De kerk midden in het dorp 

door Nienke Mier steunfractielid/bestuurslid 

Wordt wakker, ’t zonnetje is al op! 

‘Reproductie’ 

door Jaap Sterk lid PvdA 

Campagne: helpende handen gezocht! 

door secretariaat bestuur PvdA 

Donatie aan de afdeling? 

Zie verder in deze nieuwsbrief 

Geef uw mening en /of commentaar 

aan Johanne Hendriks > johanne.pvda@ziggo.nl 

__________________________________ 

Onder VOORBEHOUD 

door secretariaat bestuur PvdA 

We volgen met belangstelling de komende 

ontwikkelingen rond Corona-regels.  

Als bestuur willen we toch graag ‘gewoon’ 

vergaderen.  Wel op 1,5 m afstand en een 

mondkapje bij binnenkomst.                                            

De QR-code is nodig om koffie te krijgen                           

in de Foyer van De Blinkerd.    

              

Nadere informatie alsmede de stukken,                    

volgen in de definitieve uitnodiging die per                   

mail wordt verzonden in de week van 29 

november.  

 
 

Ledenvergadering  

zaterdag 11 december 
Belangrijkste agendapunten: 

-        vaststellen kandidatenlijst   

-    verkiezingsprogramma  

  (op hoofdlijnen) 

 

Agenda 

10.00 uur Inloop met koffie 

10.30 uur Vergadering 

12.39 uur Einde 

Plaats: Dorpscentrum De Blinkerd,                        

Heereweg 150, 1871 EM Schoorl. 

Zaal: Camperduinzaal 

 

Klimaat – show - down 
door Jan Keijsper 

Beste lezers,  

het waren weer roerige coronatijden. 

Ziekenhuizen voller, ja of nee aan de 2G,                     

een milde lockdown. Maar voor mij stond de 

afgelopen tijd toch de klimaat-show-down 

bovenaan. 

De top in Glasgow toonde nog maar eens aan                         

dat wij met zijn allen aan de bak moeten. 

Er is meer nodig dan de ‘action, action, action’ 

retoriek van onze premier. We willen de aarde 

graag in leefbare staat doorgeven aan onze 

kinderen en kleinkinderen. 

Kijk voor de juiste spirit nog maar eens terug        

op YouTube naar het optreden van ‘onze’                    

Frans Timmermans over kleinzoon Kees. 

Hoe kunnen we in Bergen aan die leefbare                   

staat bijdragen? 

Voor de rijkere inwoners is het misschien 

makkelijk om wat groene investeringen te doen – 

beleg je dak met zonnepanelen, koop er een                 

E-auto bij, schaf een warmtepomp aan.                      

Dat helpt je aan een warm, groen gevoel en je 

draagt bij aan verduurzaming. 

Voor degenen met wat minder geld zijn dat 

soort dingen moeilijker te realiseren.                                  

Die kunnen door de gestegen gas- en 

elektriciteitsprijzen zelfs last krijgen van  
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‘energie-armoede’, helaas een nieuw begrip in 

onze taal. De energietransitie zou echter niet 

moeten leiden tot een nog verdere tweedeling  

in de samenleving. Tussen zij die het kunnen 

betalen, en zij die het niet kunnen betalen. 

 

De PvdA uit Alkmaar had onlangs in het NHD 

een mooie advertentie. Die ging erover hoe                  

de lasten maar ook de winsten van de 

klimaatmaatregelen eerlijker te verdelen.                      

En daar sluit ik me graag bij aan. 

Wat mij betreft zal de PvdA in Bergen zich                    

de komende jaren moeten inzetten om: 

1) verduurzaming voor iedere inwoner mogelijk 

te maken. Dus zeker ook voor bewoners van 

oudere, slecht geïsoleerde woningen met een 

relatief laag inkomen of pensioen. Die zelf                   

de benodigde investeringen niet kunnen doen. 

2) gerichte subsidies en /of leningen die 

daarvoor nodig zijn, mogelijk te maken.                            

Dat zal samenwerking met andere gemeentes 

met zich meebrengen. Die worstelen ook vaak 

hoe de bovenstaande doelgroep te bereiken. 

3) ervoor te zorgen dat bij alle maatregelen                     

in het kader van de verduurzaming en energie-

transitie de tweedeling kleiner en niet groter 

wordt. 

4) ook te profiteren van de economische                   

kansen die de energietransitie met zich 

meebrengt. Haal die Europese gelden van de 

green-deal van Timmermans ook naar Bergen                        

en omgeving! 

 

Hopelijk wordt de uitslag van de komende 

verkiezingen goed voor de PvdA . . . . 

 

Groen licht voor mensen op de vlucht 

door Jaap Terpstra bestuurslid 

Op 10 december, de internationale dag van de 

mensenrechten, roept de Vereniging van 

Asieladvocaten Nederland (VAJN) mensen op 

om op die dag een groenlicht te laten schijnen 

als protest tegen de schending van de 

mensenrechten van asielzoekers aan de 

 

 

grenzen van Europa. 

Het protest richt zich tegen de wijze waarop 

aan de Europese grenzen vluchtelingen  steeds 

vaker worden tegengehouden, mishandeld, in 

gammele bootjes terug de zee op of met harde 

hand worden teruggeduwd uit het grondgebied 

van de Europese Unie, aldus de VAJN. Hiermee 

schenden de lidstaten van de Europese Unie 

mensenrechten ten aanzien van mensen op de 

vlucht. 

Arnold Grunberg merkt in zijn essay over de  

‘migratiecrisis’ in de NRC van 20 november op: “ 

Dat het onderscheid tussen zogenaamde ‘echte 

vluchtelingen’, ’economische vluchtelingen’, en 

‘gelukzoekers’ flinterdun is”. Existentiële 

armoede is nauwelijks te onderscheiden van 

oorlogsdreiging en vervolging, althans als het 

gaat om je geboortegrond achter je te laten. 

Een blik in ieders geschiedenis van de eigen 

familie volstaat vaak. 

In Polen hangen betrokken bewoners groen licht 

langs de grens aan huis als teken dat migranten 

in nood terecht kunnen voor hulp. De Vereniging 

van Asieladvocaten roept instanties en mensen 

op gebouwen en huizen groen te laten schijnen 

op 10 december als teken dat de mensenrechten 

overal gelden en gerespecteerd dienen te 

worden als mensen op de vlucht zijn en asiel op 

of aan de grens van de EU willen aanvragen. 

Het tegenhouden van vluchtelingen heeft de EU 

nu met veel geld uitbesteed  aan de semi-

dictator Erdohan en een doorcorrupt land als 

Libië. Een ver van ons bed-show. We willen niet 

lastiggevallen worden met vluchtelingen. We 

willen onbezorgd, op vakantie naar Griekenland, 

Italië, met Corendon naar Turkije, zonder in  

aanraking te komen met vluchtelingen die 

rimpelloze vakanties verhinderen. 

In het Volkskrantcommentaar van Vrijdag 26 

november wordt de vraag opgeworpen :  

Wanneer pakt Europa de regie terug om 

migratie te reguleren? 

Het volstaat niet om ergens een hek toe   

bouwen, pushbacks toe te staan en te gaan  
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ruziën over de vraag of Engeland of Frankrijk 

hoofdschuldig is aan het verdrinken van 27 

vluchtelingen in de Kanaalroute, aldus de 

Volkskrant.  

Al lang pleiten asielrecht deskundigen voor              

een ’poort’ om legaal toegang tot de EU te 

kunnen vragen. Het Volkskrant-commentaar 

voegt daarbij toe: in combinatie met goede 

grensbewaking, duidelijke en eenduidige 

toegangscriteria en het onverbiddelijk 

terugsturen van afgewezen asielzoekers.                 

In die situatie zakt het verdienmodel van 

mensen- smokkelaars in elkaar. 

De waarden-en normengemeenschap EU zou de 

Regie inzake migratie moeten pakken. Anders 

gaan begrippen als democratie, rechtsstaat, 

internationale solidariteit naar mijn overtuiging 

al holler klinken. 

Deze oproep wordt ondersteund door een 

groeiend aantal organisaties waar onder 

Landelijk PvdA, landelijk D66, Volt, COC, 

Stichting Vluchteling, Humanistisch Verbond              

en vele anderen. 

 

Een klein groen licht zal branden op de 

Reigerslaan nummer 10 

 

De kerk midden in het dorp 

door Nienke Mier steunfractielid/bestuurslid 

Als je in onze gemeente de kern Egmond aan 

Zee binnenkomt, dan valt altijd op dat je                

eerst langs de kerk komt, de hele Voorstraat 

doorgaat en dan pas kom je in het centrum,                   

het Pompplein. Dat is bijzonder, want we zijn                    

in Nederland gewend dat de kerk midden in  

het dorp staat, en de rest daaromheen                                      

gebouwd wordt. 

In Egmond was dat ook het geval, alleen is in 

1741 de kerk door de zee opgeslokt, samen met 

het halve dorp. Een nieuwe kerk werd gebouwd, 

voor de zekerheid een flink stuk uit de kust. 

Wat geen overbodige maatregel was, want                    

van de 18e tot en met de 20e eeuw bleef 

strandafkalving bestaan, in de laatste decennia  

 

 

van de 20e eeuw alleen gestopt door grote 

zandsuppleties.  

Ik moest hier de afgelopen maand aan denken 

toen ik met een schuin oog de klimaatonder-

handelingen in Glasgow volgde. De hele maand 

werd er aan klimaat extra aandacht besteed op 

radio en TV, met scenario’s wat er gaat 

gebeuren met 3 graden temperatuurstijging, 4 

graden stijging en ga maar door. Intussen keek 

ik ook naar mijn tuin, die half november nog 

groen is, en waar nog steeds geraniums bloeien.  

Zo gefocust had ik het genoegen om een 

presentatie van Jan Rotmans bij te wonen, een 

presentatie over zijn boek ‘Omarm de chaos’.  

De achterflap stelde mij gerust: “het is 

helemaal niet gek als je nu onrustig bent. 

Sterker nog, het zou gek zijn als je dat niet 

was”. Kijk, dat geeft rust. 

Rotmans schetst in zijn boek een andere manier 

van kijken. En dat is even wennen, maar geeft 

wel energie. Rotmans ontkent niet dat we een 

probleem hebben, integendeel, maar wat hij 

doet is vanuit dit gegeven redeneren. En niet               

op onze traditionele manier. Want dat leidt 

alleen maar tot stagnatie: bouwen, stikstof, 

weidevogels, pandemieën, stijgende 

temperaturen, extreme wateroverlast: dat 

botst met elkaars belangen en daarom kom je    

er nooit uit door te blijven denken op onze 

traditionele manier (alles moet een plek binnen 

onze orde). Dus moet je anders gaan denken. 

Accepteer dat het zo is en richt de ruimte 

anders in, zodat we beter omgaan met de 

realiteit en verhinderen dat het erger gaat 

worden. Denk vanuit nieuwe paradigma’s als 

gegevens: water heeft ruimte nodig, 

dan bouwen we dus steden drijvend op dat 

water, en die steden zijn ook nog eens groen. 

Irreëel? Hersenspinsels? Ik denk het niet. 

Want in Glasgow was het de processie van 

Echternach: stapje naar voren, half stapje 

terug, half stapje naar voren, heel stapje terug, 

en uiteindelijk kwam men uit waar men al was: 

dat heet: ‘een herbevestiging van de gemaakte  
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uitgangspunten met de intentie die te 

intensiveren en te versnellen …. ‘ 

Waarschijnlijk kan het niet anders. Het is                  

te onmogelijk om op het schaalniveau van 

Glasgow iets anders te verwachten. Maar het 

kan wel op kleinere schaal. Met een aantal 

mensen die het aandurven om buiten                    

de box te denken en die daar ruimte voor 

krijgen. En dat kan binnen de gemeente.                         

Dat is ook in het belang van onze gemeente: 

burgers met ideeën de mogelijkheid geven                   

om met oplossingen te komen die binnen die 

context passen. Dat zou onze doelstelling 

moeten zijn. En daarmee leveren we een 

bijdrage aan al die immense problemen en 

kunnen we voorkomen dat de kerk van                   

Egmond aan Zee straks weer midden in                             

het dorp komt te staan. 

 

Wordt wakker, ’t zonnetje is al op! 

‘Reproductie’ door Jaap Sterk lid PvdA 

Wat een mooi woord ‘reproductie’. Ik gebruik 

dat woord nu niet alleen voor corona maar                 

voor alles! Mijn ‘reproductie’ is mijn beeld van   

de wereld! De één keurig in het pak om onze 

planeet van taart leeg te eten. De ander met 

zijn handen vast in de wereld en met zijn                 

blote voeten in het ijswater van de               

opwarmende Zuid Pool. 

 

            

 

 

‘Glasgow 2021 Klimaat’ 

Eén van de mijlpalen in de conferentie was de 

overeenkomst om de ontbossing een halt toe te 

roepen, met als einddatum 2030. 

Er is een waanzinnig bedrag door die 

supermachten bij elkaar geschooid van wel 16 

miljard. Wat een geld! Ik zal voor de gewone 

basisschool lezer uitleggen wat dat voor de 

wereldburger betekent. 

In 9 jaar tijd (de ontbossing gaat in hetzelfde 

tempo door) 16 miljard…. Dus per jaar 1,9 

miljard euro. Op dit moment wonen op deze 

mooie planeet met alles wat nog over is 7,7 

miljard prachtige mensen. Dus per persoon 

betalen we dan met z’n allen om deze               

ontbossing te voorkomen 0,2467 eurocent per 

jaar. Sommige ouders doen hun zoon een 

retourtje buiten de dampkring cadeau. Wat 

moet dat krengetje nu volgend jaar krijgen??? 

De voetafdruk van de superrijken is gigantisch, 

maar lijden we niet allemaal aan hebberigheid? 

Om kort te gaan… ik begrijp nog steeds een 

aantal dingen niet. 

Over miljarden gesproken, hoeveel heeft ‘KLM-

Schiphol’ aan steun gekregen van ons 

belastinggeld om een doorstart te kunnen 

maken? Wanneer je daar het ‘reproductie’ getal  

tegenover zet, schieten de tranen in je ogen. 

Oh ja, in 2020 waren er slechts 6 miljoen 

vliegbewegingen en nu reeds 12 miljoen. Met 

onze QR-code gaan we dus weer de goede kant 

op om ons te ontspannen ten koste van het 

klimaat.  

‘Reproductie’ 

Grafieken – Statistieken 

 

Neem de bevolkingsgroei en de 

voortschrijdende vergrijzing sinds 1990. 

 

Jaar    Bewoners in miljarden  Gemid.leeftijd 

1900             1,65                    52 

1950             2,52                    68 

1999             6,00                    75 

2019             7,70                    78 
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In 120 jaar tijd 4,666 maal meer mensen op 

deze mooie planeet, maar vooral meer ouderen. 

Het reproductiegetal reikt dus ver boven de 

één!  Wanneer wij met deze reproductiecijfers 

zo doorgaan en onze Nederlandse welvaart 

gelijk willen verdelen over al onze 

medebewoners……ja, dan ben ik redelijk 

optimistisch als ik beschrijf dat we dit nog                       

2 à 3 generaties volhouden.  

 

‘Meneer de president (Rutte)                             

slaap zacht  

en nog te veel met u!’ 

 

Campagne: helpende handen gezocht! 
door bestuur PvdA 
Voor de verkiezingscampagne maart 2022 

(gemeenteraad) hebben wij (het bestuur) hulp 

nodig. Wie o wie heeft tijd en zin om  

te helpen, want we kunnen het echt niet alleen 

en samen staan we sterker! 

Zijn er mensen die goed zijn in het maken van 

filmpjes of handig zijn met vormgeving van 

drukwerk etc. dan kunnen we jouw hulp heel 

goed gebruiken.  

 

Hulp aanbieden?   

Stuur een mail aan het secretariaat,                         

Lucia Bakker, via lm.bakker592@gmail.com 

 

                        
 

Donatie aan de afdeling 

door Lucia Bakker bestuur 

Wilt u onze afdeling Bergen steunen met  

een extra geldelijke bijdrage? 

                         

Heel fijn en welkom, bijvoorbeeld voor  

extra activiteiten als koffieochtenden                              

en themabijeenkomsten.  

Op 16 maart 2022 zijn de  

Gemeenteraadsverkiezingen.  

 

 

Onze bankrekening 

NL42 RABO 0132 4609 47 

t/n van PvdA Bergen NH  

Dank voor uw bijdrage! 

 

Geef uw mening en /of commentaar 

aan Johanne Hendriks  

johanne.pvda@ziggo.nl 

Kijk voor meer informatie ook op 

www.raadbergen-nh.nl 

Bent u geen lid van de PvdA en leest u  

deze nieuwsbrief toch?  

 

U kunt zich aanmelden voor deze  

nieuwsbrief bij johanne.pvda@ziggo.nl 
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